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Darłowo, dnia 24 października 2014 roku 
 
 
BR.0002.13.2014 
 
 
 

Protokół Nr LV/2014 
z LV Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 24 października 2014 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1239. 

Pan Łukasz Staniszewski – Radny Rady Gminy Darłowo spóźnił się.  

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LV sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 24 września 2014 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator Samorządowy, Radny Rady Powiatu w Sławnie; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan St. Kap. Krzysztof Pietruszka – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 
Sławnie; 
Ponadto Sołtysi minionych kadencji.  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Ad. 1.3. 

 
Porządek obrad LV sesji: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum.  
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2014 roku z LIV sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na LIV sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.    
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2015 roku. Druk Nr 1/2014LV 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.                          
Druk Nr 2/2014LV 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2014LV 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.                              
Druk Nr 4/2014LV 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. Druk Nr 5/2014LV 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok.                             
Druk Nr 6/2014LV 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminy Darłowo                        
w zakresie profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020.                         
Druk Nr 7/2014LV 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska 
dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” Druk Nr 8/2014LV 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 
rok. Druk Nr 9/2014LV 
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17. Wolne wnioski i zapytania. 
18. Wręczenie podziękowań dla radnych minionej kadencji.  
19.  Zakończenie sesji. 
 

Do proponowanego porządku obrad Pan Przewodniczący wprowadził autopoprawkę 
polegającą na dodaniu punktu w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. Pan Przewodniczący 
powiedział, że będzie to stanowiło punkt 17, natomiast wolne wnioski będą w punkcie 18.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wniósł o dodanie punktu                          
w sprawie uroczystego wręczenia podziękowań dla radnych oraz dla Sołtysów tuż zaraz po 
ustaleniu porządku obrad sesji. Pan Wójt powiedział, że jest też propozycja wspólnego 
zdjęcia.  

Pan przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta.  
Rada Gminy Darłowo w obecności 14 radnych głosowała następująco: 
14 głosów za uwzględnieniem wniosku wójta 
0 głosów przeciw i  
0 głosów wstrzymujących. 
 

Nikt nie zgłosił innych wniosków dotyczących zmiany porządku obrad.  
Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał całość pod 
głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji 
0 głosów przeciw, 

z uwzględnionymi zmianami, 

0 głosów wstrzymujących. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo stwierdził, że porządek został przyjęty. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.3.1.  
Uroczyste wręczenie podziękowań dla sołtysów i dla radnych.  
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wśród sołtysów, a zwłaszcza 
wśród radnych inicjatorem był Kazimierz Kołtun, który chciałby w jakiś sposób podkreślić bo 
czas szybko biegnie, aby pozostawić pamiątkę i wręczyć dzisiaj tę pamiątkę w formie medali 
dla Pań i Panów Sołtysów. Pan Wójt powiedział, że przy tej okazji dla pań wręczy kwiatek,                 
a dla pań z Wiekowic obecnej Pani Sołtys i byłej pani Sołtys wręczy kwiaty z okazji imienin. 
Pan Wójt oprócz tego powiedział, że będzie jeszcze jedna sesja nadzwyczajna, ale                            
w normalna sesja to już dzisiaj jest ostatnia. Pan Wójt powiedział, że czas szybko minął. Pan 
Wójt powiedział, że również dla Pań i Panów Radnych pamiątki chcą wręczyć. Pan Wójt 
zaproponował wręczyć najpierw pamiątki radnym.  
Pamiątki w związku z zakończeniem kadencji 2010-2014, wyrazy uznania za pełną 
zaangażowania pracę dla dobra społeczności lokalnej, za wysiłek włożony na rzecz rozwoju 
naszej Gminy Darłowo i życzenia dużo zdrowia oraz dalszych sukcesów w życiu osobistym                 
i zawodowym otrzymali Radni Rady Gminy Darłowo, Wójt Gminy Darłowo i Zastępca Wójta 
Gminy Darłowo.  
Radny Bogdan Brzeziński  
Radny Mirosław Gałuszkiewicz  
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Radna Jolanta Janicka  
Radny Kazimierz Kołtun  
Radna Zofia Krakowiak  
Radny Idzi Krawczyk 
Radny  Jerzy Krzyżanowski  
Radny Jan Małecki  
Radny Jarosław Michalski  
Radny Wiesław Moskwa  
Radny Przemysław Pociecha  
Radny Jan Różycki  
Radny Piotr Skoczek  
Radny Łukasz Staniszewski  
Radny Józef Szymacha  
Wójt Franciszek Kupracz  
Zastępca Wójta Izabela Sielska  
Podziękowania także otrzymały Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy oraz                                  
Pani Ewa Szymczak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
 
Następnie Pan Wójt poprosił Sołtysa Porzecza Kazimierza Kołtuna, aby powiedział dlaczego 
wręcza te medale dla Sołtysów.  
 
Pan Kazimierz Kołtun powiedział, że  myśli, że nie trzeba się zbytnio nagłaśniać ale myśli, że 
co Sołtysi, którzy już parę kadencji pracują w tym samorządzie zasłużyli na docenienie z ich 
strony, bo to jest ich mała ojczyzna ich współpraca. Pan Sołtys powiedział, że myśli, że 
będzie to kontynuowane przez następne kadencje.  
 
Brązowe Medale pamiątkowe zasłużonego Sołtysa Gminy Darłowo otrzymali: 
Sołtys Barzowic Adam Bendyk 
Sołtys Barzowic Marian Szpilka 
Sołtys Bobolina Zbigniew Stebliński 
Sołtys Boryszewa Jendrysiak Ryszard 
Sołtys Boryszewa Czesław Miękus 
Sołtys Cisowa Helena Rubaj  
Sołtys Dobiesławia Piotr Skoczek  
Sołtys Domasławic Iwona Skoczylas   
Sołtys Domasławic Tadeusz Bierniukiewicz 
Sołtys Gleźnowa Ryszard Łusiak  
Sołtys Jeżyc Edward Grabowski  
Sołtys Jeżyczek Zbigniew Jacewicz  
Sołtys Pęciszewka Marek Wychowaniec  
Sołtys Starego Jarosławia Grzegorz Karwacki  
Sołtys Zakrzewa Iwona Glaza  
Sołtys Zielnowa Janusz gawęda 
Sołtys Żukowa Morskiego Mirosław Obst  
Sołtys Słowina Julian Pliszka (pośmiertnie) 
 
Srebrne Medale zasłużonego Sołtysa Gminy Darłowo otrzymali: 
Sołtys Bobolina Zbigniew Stebliński  
Sołtys Bukowa Morskiego Genowefa Domańska  
Sołtys Dąbek Helena Bosek  
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Sołtys Drozdowa Emilia Gafka  
Sołtys Kopnicy Małgorzata Janicka  
Sołtys Pęciszewka Ryszard Kriese  
Sołtys Słowina Mirosław Gałuszkiewicz  
Sołtys Starego Jarosławia Maria Michalska  
Sołtys Sulemic Zbigniew Michalak  
Sołtys Wicia Zenon Hinc 
 
Złote Medale zasłużonego Sołtysa Gminy Darłowo otrzymali: 
Sołtys Kowalewic Sławomir Czech  
Sołtys Krup Idzi Krawczyk  
Sołtys Porzecza Kazimierz Kołtun  
Sołtys Wiekowa Jadwiga Solecka  
Sołtys Żukowa Morskiego Joanna Jasińska  
Sołtys Cisowa Wanda Hańczaryk  
 
Medale Seniora zasłużonego Sołtysa Gminy Darłowo otrzymali: 
Sołtys Kopań Zofia Krakowiak, która jest sołtysem od początku samorządu  
Sołtys Nowego Jarosławia Mieczysław Wrona  
Sołtys Ruska Ewa Dziemieszonek  
Sołtys Wiekowa Kazimierz Grzybak  
Sołtys Sińczycy Mieczysław Jączek (pośmiertnie) 
 
Pan Kazimierz Kołtun podziękował wszystkim odznaczonym i życzył powodzenia w dalszej 
pracy samorządowej.  
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wręczył Paniom Jadwigom Soleckiej                           
i Gawrońskiej kwiaty z okazji imienin oraz życzenia zdrowia i pomyślności.  
 
(Na sesję przyszedł Radny Łukasz Staniszewski spóźniony) 
 
Pan St. Kap. Krzysztof Pietruszka Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                    
w Sławnie powiedział, że upływająca kadencja to okres dobry do podsumowań                                  
i podziękowań. Pan komendant powiedział, że strażacy dziękują za wsparcie, którego 
udzielono im w pełnieniu pracy. Mówca powiedział, że tu nie tylko chodzi o wsparcie 
finansowe, ale też o organizację zawodów, ćwiczeń, utrzymania systemu, budowę remiz                     
i remonty remiz i remonty samochodów. Pan Komendant powiedział, że te rzeczy wpływają 
na podnoszenie bezpieczeństwa mieszkańców. Pan Komendant podziękował również 
pracownikom Urzędu za wysoki poziom ich pracy. Pan Komendant jeszcze raz podziękował 
w imieniu pracowników cywilnych i strażaków zarówno ze Sławna jak i Darłowa.  
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Wójt zaprosił Radnych i Sołtysów do pamiątkowego zdjęcia.  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa podziękowała od Sołtysów Wójtowi i Radnym za 
uhonorowanie ich i ich pracy.  
Na tym punkt zakończono.  
 
Pan Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy.  
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Po przerwie w sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi kworum.  
 
(W tym czasie Radny Piotr Skoczek był nieobecny na sesji)  
  

Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2014 roku z LIV sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Ad. 1.4. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz 
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 2. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że informacja jest 
zawarta na piśmie, ale kilka spraw chciałby podkreślić, między innymi, że będzie wnioskował           
o zwołanie sesji nadzwyczajnej dotyczącej mienia Gminy, ponieważ chodzi o sprawy 
terminowe oraz o sprzedaż mienia. Pan Wójt powiedział, że między innymi jest wyjaśniona 
sprawa lokalizacji rozbudowy zakładu Excelsior w Kowalewicach. Pan Wójt powiedział, że 
lokalizacja będzie na terenie działki gminnej. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest bardzo 
poważna, przyszłościowa i nie można jej zmarnować. Poza tym Pan Wójt poruszył temat 
kanalizacji z Kowalewic, Borzyszkowa do Krup. Pan Wójt powiedział, że pozwolenia na 
budowę jest. Pan Wójt także powiedział, że właściciel apteki przy przychodni chciałby mieć 
teren pod apteką na innych prawach, a jak nie to wraca do starej sprawy - składa ofertę na 
kupno całej nie ruchomości. Pan Wójt powiedział, że te sprawy będą rozstrzygnięte i myśli, 
że ta sesja będzie w terminie w okolicach szóstego, siódmego listopada, gdy zostaną 
przygotowane projekty uchwał.   Pozostałe sprawy są zawarte w sprawozdaniu. Pan Wójt 
powiedział jeszcze, że gmina podpisała umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska na dofinansowanie dotacji. Pan Wójt powiedział, że rozmawiali o możliwości 
skorzystania z pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na inwestycje.  

Pan Wójt podał kondycję finansowa na dzień dzisiejszy, tj. 24 października 2014 roku: 
Stan konta na rachunku podstawowym 1 874 925,60 zł, uruchomiony kredyt, który nie jest 
wykorzystywany to 2 500 000,00 zł, także formalnie do dyspozycji jest około 4 375 000,00 zł. 
Pan Wójt powiedział, że są konsekwencje naszego działania bo w najbliższych dniach trzeba 
wydać 2 607 574,09 zł. Pan Wójt powiedział, że dwudziestego będzie rozstrzygnięty przetarg 
na udzielenie i obsługę długoterminowego kredytu.  Pan Wójt powiedział, że po spełnieniu 
tych wszystkich formalności starają się, aby płatności były na bieżąco. Ponadto są wydatki na 
rachunki za usługi i zakupy  niecałe sześćset tysięcy złotych, na wynagrodzenia dla szkół 
publicznych 150 000,00 zł, niepublicznych 267 441,00 zł,  wynagrodzenia dla pracowników 
Urzędu Gminy niecałe 600 000,00 zł, raty kredytów i pożyczek wraz z odsetkami to 
61 300,00 zł. 

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
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Informacja Wójta między sesjami. 
Ad. 3. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest to obszerny materiał 
zawierający 26 punktów i zawarty jest na sprawozdaniu. Na dzisiaj nie ma uwag i problemów 
związanych z realizacją tych uchwał.  

Na tym punkt zakończono.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na LIV, stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 

Interpelacje Radnych.  
Ad. 4. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś                     
z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelację? 

Nikt interpelacji nie zgłosił. 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że otrzymał interpelacje 

Radnego Jana Małeckiego i już rozmawiali na ten temat i wstępnie są w jakiś sposób 
dogadani.  

Na tym punkt zakończono. 
 
(Radny Piotr Skoczek wraca na salę obrad sesji) 
 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na LIV sesji Rady Gminy Darłowo                   
w dniu 26 września 2014 roku oraz w okresie między sesjami.  

Ad. 5. 

/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na LIV sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/  
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na LIV sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie między 
sesjami stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/  

Na tym punkt zakończono. 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 6. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący

/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu./  

 Rady Gminy Darłowo przedstawił 
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami oraz poinformował radnych                                  
o wynikach dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 

Pan Bogdan Herbeć Mieszkaniec powiedział, że śledzi stronę internetową Gminy 
Darłowo i z zaciekawieniem przeczytał informację, którą umieścił Pan Wójt odnośnie kupna 
jego mieszkania. Mówca powiedział, że Wójt chce odkupić mieszkanie za cenę z roku 1999. 
Mówca nadmienił, że przez 15 lat wartość mieszkania wzrosła. Pan Bogdan Herbeć 
wypowiadał się w temacie kupna tego mieszkania. Po tym Mówca zachęcał mieszkańców do 
skorzystania z propozycji i zrobienia takiej rzeczy, która dotyczy tego, że wielu mieszkańców 
straciło poprzez inwestycje pod nazwą elektrownie wiatrowe, wiele działek straciło na 
wartości i wiele budynków straciło na wartości. Mówca dla przykładu podał mieszkańców 
Jeżyc, którzy zmuszeni są odmawiać wczasowiczom pobytu przez elektrownie wiatrowe. 
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Mówca powiedział, że wystarczy poprosić Pana Wójta, żeby zakupił te działki za tą cenę 
sprzed rozpoczęcia tej inwestycji i wykupić mieszkania od ludzi. Mówca odnosząc się do 
treści strony internetowej powiedział, że mówi się o jakiejś uczciwej kampanii wyborczej                        
i ubolewa że takie rzeczy mają tam miejsce.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa powiedziała, że została postawiona w takiej 
głupiej sytuacji, ponieważ jak idzie do kogoś na imieniny z prezentem, to nie może na 
solenizanta krzyczeć i mu mówić nie przyjemnych rzeczy. Pani Wanda powiedziała, że 
ponieważ dostała medal i kwiat, to się wstrzymuje od swoich dygresji w stosunku do 
pewnych punktów. Pani Wanda Hańczaryk podziękowała zespołom z Gminy Darłowo,. które 
pięknie śpiewały na dożynkach.  
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że dostała telefon z powiatu z informacją o tym, 
że powinniśmy szanować te zespoły, bo to są rodzynki. Mówczyni powiedziała, że już nie 
chce dużo mówić, że na dożynkach powiatowych trzy stoiska były ze stowarzyszenia zagrody 
i nie chce wypominać, że to było stowarzyszenie ale pisało Gmina Darłowo. mówczyni 
powtórzyła, że zespoły i chociaż jej stowarzyszenie były na dożynkach.  

Pan Jan Górski Sołtys Dąbek powiedział, że to jest ta ostatnia sesja i chciałby 
wszystkim mimo wszystko podziękować, że ta współpraca jakoś przebiegała przynajmniej na 
zasadzie słuchania ich jako sołtysów. Pan Jan Górski powiedział, że rzeczywiście jest okres 
kampanii wyborczej i apeluje do pana przewodniczącego i do całej Rady o wstrzymanie,                     
o zatrzymanie działań Wójta Gminy Darłowo, który wykorzystując stanowisko doprowadza 
do narażania Gminy na śmieszność. Pan Jan górski powiedział, że nie można pewnych rzeczy 
publikować na oficjalnych stronach Gminy Darłowo. mówca powiedział, że trzeba zadać 
sobie pytanie z jakiś środków są finansowane przedsięwzięcia Pana Wójta. mówca 
powiedział, że w konsekwencji łamane jest prawo. Pan Jan Górski powiedział, że była to 
bardzo słaba kadencja – jedna ze słabszych i ma nadzieję, że ten stan się skończy po 16 
listopada.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo podziękował za 
podziękowania, za kwiaty i za współpracę z pracownikami, z wójtem, z przewodniczącym,                  
z radnymi i sołtysami oraz tymi, z którymi miał styczność do tej pory. Pan Przemysław 
Pociecha powiedział, żeby pamiętać że radni są radnymi przede wszystkim całej Gminy, 
korzystając z tej okazji Pan Radny podziękował Pani Małgorzacie Żugaj Sołtys Sołectwa 
Wicie. Pan Przemysław Pociecha podziękował również panu Radosławowi Głażewskiemu 
byłemu Zastępcy Wójta Gminy Darłowo. Na sali obrad rozległy się oklaski. Pan Radny 
Przemysław Pociecha wręczył panu Radosławowi Głażewskiemu storczyka, a pan Radosław 
Głażewski tego storczyka wręczył pani Małgorzacie Żugaj. Na sali obrad ponownie rozległy 
się oklaski.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Dąbki podziękowała i powiedziała, że myśli, 
ze to ma związek z tym, że rozmawiała tutaj podczas przerwy z panem radnym o zaległych 
imieninach i to był żart. Mówczyni powiedziała, że nie wie czy wypada jej wziąć tego 
storczyka. Następnie Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że do niej zupełnie nie dotarło, że 
to jest ostatnia sesja tej kadencji rady. Pani Sołtys podziękowała za owocną współpracę                       
i powiedziała, że wieś zyskała bardzo i wieś odmieniła się całkowicie. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedział, że wieś już w tej chwili jest gotowa przyjąć cztery tysiące wczasowiczów. 
Mówczyni powiedziała, że jako sołtys bardzo dużo pracy i wkładu starała się włożyć i każdy 
dzień wykorzystać. Mówczyni podziękowała za działki, które wójt przekazał, bo były do 
sprzedaży a wieś nie maiła żadnego terenu, żadnego placu.  Mówczyni powiedziała, że 
docenia wkład, który gmina włożyła. Pani Sołtys życzyła dalszego rozwoju. 

Na sali obrad rozległy się oklaski.  
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Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedział, że jest sołtysem 
niezależnym. Pan Piotr Skoczek powiedział, że robi swoje i naprawdę dużo we wsi zrobił. 
Mówca powiedział, że nie chwali się, ale w swojej wsi zrobił dość dużo i sądzi, że wieś jest               
z tego zadowolona. Pan Sołtys powiedział, że nie chwali ani wójta ani siebie z tego powodu 
tylko mieszkańców, którzy mu pomagają.  

Na Sali obrad rozległy się oklaski.  
Nikt więcej nie zabrał głosu.  
Na tym punkt zakończono.   

 
 
Ad. 8.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2015 roku.  Druk Nr 1/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2015 roku stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwala Nr ………………………. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ………………………….…… 
 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego 
na obszarze Gminy Darłowo w 2015 roku 
 
Na podstawie art.18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r., poz. 594, poz. 645, poz. 1318 z 2014 r. poz. 379 i poz. 1072), art. 6 ust. 3 ustawy z 
dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 1381, z 2014 r. poz. 40) Rada 
Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Cenę skupu 1 q żyta jako podstawę do obliczania podatku rolnego w 2015 r. na obszarze Gminy Darłowo obniża 
się do kwoty 49,00 zł. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwala wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 01 stycznia 2015 r.” 
 
 
Uzasadnienie: ”Przedkładam projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego w 2015 r.  
1. Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o podatku rolnym stawka tego podatku za rok podatkowy wynosi:  
1) od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstwa rolnego – równowartość pieniężną 2,5 q żyta 
2) od 1 ha gruntów nie stanowiacych gospodarstwa rolnego – równowartość pienieżną 5 q żyta – obliczane 
według średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy.  
2. Średnią cenę skupu żyta ustala się na podstawie komunikatu prezesa Głównego  Urzędu Statystycznego, 

ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po 
upływie  trzeciego kwartału. 

3. Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia w formie uchwały średniej ceny skupu żyta wynikającej                      
z komunikatu prezesa GUS.   

 Proponuje się o przyjęcie stawki na 2015 r. za  1q żyta  w wysokości  49,00 zł  co stanowić będzie: 
- dla osób posiadających gospodarstwa rolne 49,00  zł x  2,5q  żyta   =  122,50  zł   (za 1 ha przeliczeniowy) 
- dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha , sklasyfikowane jako  użytki rolne 49,00  zł  x  5q   żyta    
=   245,00  zł  (za 1 ha fizyczny) 
 W  2014 r. stawka za  1q  wynosiła  49,00 zł  co stanowiło: 
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- dla osób posiadających gospodarstwa rolne 49,00  zł x  2,5q  żyta   =  122,50  zł   ( za 1 ha przeliczeniowy) 
- dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha , sklasyfikowane jako  użytki rolne 49,00  zł  x  5q   żyta    
=   245,00  zł  ( za 1 ha fizyczny) 
W  2013 r. stawka za  1q  wynosiła  41,50 zł  co stanowiło: 
 - dla osób posiadających gospodarstwa rolne 49,00  zł x  2,5q  żyta   =  122,50  zł   ( za 1 ha przeliczeniowy) 
 - dla pozostałych osób posiadających grunty do 1 ha , sklasyfikowane jako  użytki rolne 49,00  zł  x  5q   żyta    
=   245,00  zł  ( za 1 ha fizyczny).  
Jednocześnie Rada Gminy zarządza pobór podatku rolnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz 
ustala wynagrodzenie inkasentów.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dzisiejsza sesja zajmuje 
się wieloma sprawami związanymi z opłatami i podatkami, tymi, które trzeba zmienić bo są 
czasowo obowiązujące. Pan Wójt powiedział, że ze szczebla rządowego nie ukazały się 
pewne dokumenty związane z tymi sprawami, niemniej jednak proponuje aby na szczeblu 
gminnym te sprawy uregulować wychodząc z założenia że opłaty i podatki chce zachować na 
tym samym poziomie jaki był w roku ubiegłym. Pan Wójt poinformował, że nie ma tu 
projektu uchwały w sprawie pobierania podatku od psów. Pan Wójt powiedział, że odstępuje 
od tej uchwały ponieważ jest to mała kwota a więcej przy tym było problemów. Pan Wójt 
powiedział, że od tego roku z a rok 2013 gmina będzie płaciła „janosikowe” około stu 
sześćdziesięciu tysięcy za rok 2013. Pan Wójt powiedział, że jesteśmy Gminą samodzielną, 
która finansuje się z własnych środków i jeszcze musi się dzielić z innymi, gdyż takie jest 
prawo. Przechodząc do uchwały w sprawie podatku rolnego Pan Wójt powiedział, że to jest 
propozycja aby zachować w tym roku podatek w tej samej wysokości co w roku ubiegłym, 
aby podstawa obliczenia podatku rolnego wynosiła 49,00 zł.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
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Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2015 roku.  
/Uchwała Nr LV/455/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2015 roku stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 2/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwała Nr       /     / 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … października 2014 roku 
 
w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645, poz. 1318, z 2014r. poz. 379 i poz. 1072) oraz art. 17 ust. 1a pkt 1 i 
art. 19 pkt 1 lit. d i pkt 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2014r. poz. 849) w związku z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 28 września 2007 roku                         
w sprawie nadania statusu uzdrowiska miejscowości Dąbki (Dz. U. Nr 194, poz. 1401) Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Ustala się stawkę opłaty uzdrowiskowej w wysokości 3,50 zł za każdy dzień pobytu. 

§ 2. 
Opłata uzdrowiskowa płatna jest najpóźniej w ostatnim dniu pobytu przez osoby fizyczne przebywające czasowo 
w celach wypoczynkowych, zdrowotnych, szkoleniowych lub turystycznych na obszarze sołectw: Dąbki, Bobolin, 
Żukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. 

§ 3. 
1. Pobór opłaty uzdrowiskowej odbywa się na podstawie porozumienia w drodze inkasa. 
2. Na inkasentów opłaty uzdrowiskowej zobowiązanych do jej poboru wyznacza się osoby prawne, jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej oraz osoby fizyczne prowadzące hotele, pensjonaty, 
zakłady uzdrowiskowe, motele, domy wczasowe, domy wycieczkowe, ośrodki szkoleniowe, sanatoria, domki 
letniskowe, kwatery prywatne, pokoje gościnne i inne podobne obiekty.  

3. Ustala się wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 7% zainkasowanych i terminowo odprowadzonych 
opłat płatne w terminie 30 dni po przedstawieniu rozliczenia. 

§ 4. 
Inkasentów opłaty uzdrowiskowej zobowiązuje do: 
1. pobierania opłaty uzdrowiskowej od osób zobowiązanych do jej uiszczenia i wydawania wpłacającemu 

pokwitowania na dowodzie wpłaty kwitariusza przychodowego K-103, 
2. wpłacenia zainkasowanej opłaty uzdrowiskowej do kasy w Urzędzie Gminy Darłowo do 10 następnego 

miesiąca. 
§ 5. 

Traci moc uchwala Nr XXXIX/328/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 października 2013 roku w sprawie 
ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 7. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2015 roku.”  
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Uzasadnienie 
 „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji Ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie z 
obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych wysokość stawki opłaty uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru 
ustalonej przez Radę Gminy nie może przekroczyć w art. 19 pkt 1. 
Górna stawka zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów na 2015r. wynosi opłata uzdrowiskowa – 4,32 zł.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że do projektu uchwały nie 
wnosi żadnych zmian i proponuje zachowanie stawki z roku 2014 w kwocie 3,50 zł za każdy 
dzień pobytu. Pan Wójt powiedział, że sprawa była szeroko omawiana na komisjach.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo w 
celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że Opinia 
Komisji jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłaty 
uzdrowiskowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr LV/456/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek opłaty uzdrowiskowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  Druk Nr 3/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz 
sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
 

„Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … października 2014 roku 
 
w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy 
Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645, poz. 1318 z 2014 r., poz. 379 i poz. 1072) oraz art. 17 ust. 1 pkt 1 i 
art. 19 pkt 1 lit. c i pkt 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2014r. poz. 849), w związku z uchwałą Nr XX/265/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 28 października 2008 
roku w sprawie ustalenia miejscowości spełniających warunki umożliwiające pobieranie opłaty miejscowej (Dz. 
U. Woj. Zachodniopomorskiego z 2008r. Nr 97, poz. 2106) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Ustala się stawkę opłaty miejscowej: 

1)  w wysokości 2,00 zł za każdy dzień pobytu; 
2) W wysokości 0,00 zł za każdy dzień pobytu dla osób z orzeczeniem o niepełnosprawności. 

§ 2. 
Opłata miejscowa płatna jest najpóźniej w ostatnim dniu pobytu przez osoby fizyczne przebywające czasowo w 
celach wypoczynkowych, szkoleniowych lub turystycznych w sołectwach: Kopań i Wicie.  

§ 3. 
1. Pobór opłaty miejscowej odbywa się na podstawie Porozumienia w drodze inkasa. 
2. Na inkasentów opłaty miejscowej zobowiązanych do jej poboru wyznacza się osoby prawne, jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej oraz osoby fizyczne prowadzące hotele, pensjonaty, 
zakłady uzdrowiskowe, motele, domy wczasowe, domy wycieczkowe, ośrodki szkoleniowe, sanatoria, 
domki letniskowe, kwatery prywatne, pokoje gościnne i inne podobne obiekty.  

3. Ustala się wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 7% zainkasowanych i terminowo 
odprowadzonych opłat, płatne w terminie 30 dni po przedstawieniu rozliczenia. 

§ 4. 
Inkasentów opłaty miejscowej zobowiązuje się do: 

1. pobierania opłaty miejscowej od osób zobowiązanych do jej uiszczenia i wydawania wypłacającemu 
pokwitowania, na dowodzie wpłaty kwitariusza przychodowego K-103; 

2. wpłacania zainkasowanej opłaty miejscowej do kasy w Urzędzie Gminy Darłowo do dnia                              
10 następnego miesiąca. 

§ 5. 
Traci moc uchwala Nr XXV/203/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 31 października 2012r. w sprawie ustalenia 
stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 7. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 \stycznia 2015 roku.   
 
Uzasadnienie 
 „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie z 
obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych, wysokość stawek opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru 
ustalonej przez radę Gminy Darłowo nie może przekroczyć stawek określonych w art. 19 pkt. 1. 
Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów górna stawka opłaty miejscowej na rok 2015 wynosi 2,20 zł 
dziennie.”  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sprawa była omawiana 

szczegółowo na komisjach. Pan Wójt powiedział, że proponuje stawkę 2,00 zł za każdy dzień 
pobytu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Radny Jerzy Krzyżanowski powiedział, że rok temu była batalia o kwotę 2,00 zł. 

Pan Radny powiedział, ze proponował wtedy kwotę 1,80 zł, ale niestety nie przeszło to                     
i dlatego ponownie dzisiaj stawia ponownie wniosek formalny żeby stawka opłaty miejscowej 
wynosiła 1,80 zł. Pan Radny uzasadnił, że stawka opłaty uzdrowiskowej od maksymalnej 
średniej 4,32 zł do kwoty 3,50 zł jest to obniżka o 19%. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski 
powiedział, że jest też za tym, żeby ta opłata miejscowa też wynosiła 19%. Mówca 
powiedział, że w tym przypadku do 2,00 zł jest to obniżka o 9%. Pan Radny powiedział, że 
jego zdaniem jest to niekoniecznie sprawiedliwe dla tych środowisk. Pan radny powiedział, że 
1,80 zł to jest to te 19% o które mu chodzi. Pan Jerzy Krzyżanowski prosił radnych                           
o przemyślenie tej sprawy i o zadecydowanie i poparcie jego wniosku o stawkę 1,80 zł. 
Mówca powiedział, że jest to dla Gminy te 0,20 zł bardzo mało, ale dla ludzi, którzy płacą, 
samo podejście 1,80 zł jest to bardzo znaczące. Mówca ponownie prosił o poparcie jego 
wniosku.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest autorem tego 
projektu uchwały dlatego chce zabrać głos i  oczywiście Pan Radny  może proponować 
wnioski. Pan Wójt powiedział, że ten projekt uchwały dotyczy miejscowości Kopań i Wicie, 
które też pełni podobne funkcje jak uzdrowisko Dąbki. Pan Wójt powiedział, że z tego co 
tutaj pan radny mówi 20 % tak szacunkowo sobie wyliczył to wybyło mniej gdzieś                            
w granicach 35 000,00 zł i uważa, że tą sprawę jednak według tego projektu należy przyjąć 
tym bardziej, że nie było wystąpień ani głosów z miejscowości Wicie tutaj aby to zmienić                        
w tej chwili. Pan Wójt powiedział, że dlatego tu się tym sugerował i proponuje zachować te 
same stawki.  Pan Wójt powiedział, że podtrzymuje swój projekt uchwały a rada tutaj 
zadecyduje. Pan Wójt powiedział, że maksymalna stawka wynosi 2,20 zł.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie komisje zadecydowały 
pozytywnie w sprawie tego projektu uchwały.  
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Pan Radny Jan Małecki powiedział, że uważa, że jak przyjęli, że nie będą zmieniać 
żadnych stawek to uważa, że nie powinni robić teraz żadnego wyjątku.  

Pan Radny Przemysław Pociecha zapytał Panią Sołtys Wicia, czy popiera tę 
inicjatywę, żeby obniżyć do 1,80 zł.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że to jest pytanie zupełnie 
retoryczne, ponieważ oczywiście popiera. Pani Sołtys powiedziała, że nie składała tutaj 
wniosku chcąc zachować granice przyzwoitości. Mówczyni powiedziała, że radnym nie musi 
mówić, że każda taka inicjatywa, gdzie wszystko się robi to nie jest koniec, bo każda 
inwestycja pociąga za sobą jakieś koszty. Mówczyni powiedziała, że zamiotła i zgrabiła 
połowę ulicy plażowej, tej pięknej nowej ulicy wzdłuż plaży i wie najlepiej na swoich rękach, 
że utrzymanie tych inwestycji w stanie należytym to są koszty. Mówczyni powiedziała, że 
utrzymanie tych inwestycji tych pięknych parków to są koszty. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że jej hamulec wpływający na to, że własną piersią nie walczyła o obniżenie tej 
opłaty tego podatku oscyluje wokół właśnie tej przyzwoitości, ponieważ zdaje sobie sprawę, 
że utrzymanie tych inwestycji będzie finansowane miedzy innymi z tej opłaty klimatycznej. 
Niemniej jednak jako mieszkaniec i jako sołtys całkowicie popiera wniosek Pana 
Krzyżanowskiego i jeśli można to bardzo prosi o obniżenie tej stawki.  

Pan Radny Przemysław Pociecha zapytał Panią Sołtys Sołectwa Kopań czy popiera 
wniosek radnego Krzyżanowskiego.  

Pani Zofia Krakowiak Sołtys Sołectwa Kopań powiedziała, że nie miała żadnych 
głosów przeciwko tej stawce opłaty. Nikt się nie sprzeciwiał.  

Pan Przewodniczący poddał wniosek Pana Krzyżanowskiego pod głosowanie Rady 
Gminy Darłowo.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo 
4 głosami za, przy 
10 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, odrzuciła wniosek radnego Jerzego Krzyżanowskiego. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
11 głosami za, przy 
2 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr LV/457/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek opłaty miejscowej, terminu 
płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
(Radny Łukasz Staniszewski wyszedł z sali obrad) 
 
Pan Jarosław Michalski przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 5 minut przerwy.  
Po przerwie obradowało 15 radnych, co stanowi kworum.  
 
Ad. 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo.  Druk Nr 4/2014LV 



Strona 16 z 33 
 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności 
oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … października 2014 
 
w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie 
Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645, poz. 1318, z 2014r. poz. 379 i poz. 1072) oraz art. 15 ust. 1 pkt 1 i 
art. 19 pkt 1 lit. a i pkt 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2014r. poz. 849) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
1. Ustala się dzienne stawki opłaty targowej pobieranej w okresie od 1 czerwca do 31 sierpnia danego roku 

od osób fizycznych, osób prawnych i jednostek organizacyjnych niemających osobowości prawnej, za każdy 
1 m2, wykorzystywanej powierzchni w następujących wysokościach: 
1) przy powierzchni do 10 m2 - 3 zł za każdy rozpoczęty m2 , 
2) przy powierzchni od 10 m2 do 20 m2 - 2 zł za każdy m2 ,  
3) powyżej 20 m2 - 1 zł  za 1 m2 nie więcej niż 767,68 zł, 
4) przy sprzedaży obnośnej, od osoby dokonującej sprzedaż z ręki, kosza, skrzynki, wózka itp. – 4,00 zł. 

2. Powierzchnię sprzedaży ustala się w pełnych jednostkach zaokrąglając w górę każdy rozpoczęty metr 
kwadratowy. 

3. Pod pojęciem wykorzystywanej powierzchni należy rozumieć obszar służący handlującemu do wykonywania 
czynności związanych ze sprzedażą, a w szczególności do ustawienia straganu, stoiska lub innego 
przedmiotu pełniącego rolę lady sprzedażowej, magazynowania i eksponowania towarów, składania 
opakowań po towarach, ja również dla potrzeb bytowych samego handlującego. 

§ 2. 
1. Zarządza się pobór opłaty targowej w drodze inkasa. 
2. Poboru opłaty targowej dokonują codziennie bezpośrednio na targowiskach inkasenci. 
3. Dowodem uiszczenia opłaty targowej jest pokwitowanie urzędowe wydane przez inkasenta. 
4. Inkasenci zostaną określeni odrębną uchwałą Rady Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Ustala się wynagrodzenie za inkaso w wysokości 20% zebranych kwot opłaty targowej. 

§ 4. 
Traci moc uchwala Nr XXXIX/329/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 października 2013 roku w sprawie 
ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 

§ 5. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 6. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2015r.” 
 
 
Uzasadnienie 
 „Niniejszy projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji Ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie z 
obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych wysokość dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru 
ustalonej przez Radę Gminy nie może przekroczyć w art. 19 pkt 1. 
Górna stawka zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów na 2015r. wynosi opłata targowa nie wyższa niż  
767,68 zł stawki  dziennej.”  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do uchwały w sprawie 
podatku  rolnego powiedział, że uchwalona stawka mieści się w granicach stawki określonej 
przez GUS. Następnie w prawie opłaty targowej pan Wójt powiedział, że wnosi projekt bez 
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zmian. Pan Wójt informacyjnie podał, że za trzy kwartały tego roku z tytułu tej opłaty 
targowej zostało zebrane dziewięćdziesiąt osiem tysięcy złotych. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty 
targowej, terminu płatności i sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr LV/458/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia dziennych stawek opłaty targowej, 
terminu płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. Druk Nr 5/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … października 2014 roku 
 
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 8 i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594, poz. 645, poz. 1318, z 2014r. poz. 379 i poz. 1072) oraz art. 10 ust. 1 ustawy 
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z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. z 2014r.  poz. 849,) Rada 
Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Określa się następujące roczne stawki podatku od środków transportowych obowiązujące na terenie Gminy 
Darłowo w wysokości: 
1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony i poniżej 12 ton: 

a. powyżej 3,5 tomy do 5,5 tony włącznie – 550,00 zł, 
b. powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 770,00 zł, 
c. powyżej 9 ton – 1.320,00 zł; 

2) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton: 
Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita (w tonach) 
Stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z zawieszeniem 
pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 

inne systemy 
 zawieszenia 
 osi jezdnych 

1 2 3 4 
Dwie osie 

12 13 2.200,00 2.200,00 
13 14 2.200,00 2.200,00 
14 15 2.200,00 2.200,00 
15  2.200,00 2.200,00 

Trzy osie 
12 17 2.200,00 2.200,00 
17 19 2.200,00 2.200,00 
19 21 2.200,00 2.200,00 
21 23 2.200,00 2.200,00 
23 25 2.200,00 2.200,00 
25  2.200,00 2.200,00 

Cztery osie i więcej 
12 25 2.200,00 2.200,00 
25 27 2.200,00 2.200,00 
27 29 2.200,00 2.200,00 
29 31 2.200,00 2.816,00 
31  2.200,00 2.816,00 

 
3) od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o 

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton – 1.485,00 zł. 
4) od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o 

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu  pojazdów równej lub wyższej nić 12 ton: 
Liczba osi i dopuszczalna 

 masa całkowita zespołu pojazdów: 
 ciągnik siodłowy + naczepa, 

 ciągnik balastowy + przyczepa  
(w tonach) 

 
Stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 
równoważne 

inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 

1 2 3 4 
Dwie osie 

12 18 2.200,00 2.200,00 
18 25 2.200,00 2.200,00 
25 31 2.200,00 2.200,00 
31  2.200,00 2.225,00 

Trzy osie 
12 40 2.200,00 2.200,00 
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140  2.200,00 2.926,00 
 
5) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton 

i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika 
podatku rolnego – 660,00 zł; 

6) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą 
lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez 
podatnika podatku rolnego; 

Liczba osi i dopuszczalna  
masa całkowita (w tonach) 

 
Stawka podatku ( w złotych) 

nie mniej niż mniej niż oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym 
lub zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 

1 2 3 4 
Jedna oś 

12 18 660,00 660,00 
18 25 660,00 660,00 
25  660,00 660,00 

Dwie osie 
12 28 660,00 660,00 
28 33 715,00 990,00 
33 38 1.100,00 1.650,00 
38  1.320,00 2.090,00 

Trzy osie 
12 38 778,00 1.100,00 
38  1.100,00 1.540,00 

 
7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia: 
a ) mniej niż 30 miejsc – 550,00 zł, 
b) równej lub wyższej niż 30 miejsc – 880,00zł. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Traci moc uchwala Nr XXXIX/330/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 października 2013r. w sprawie 
określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

§ 4. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2015 roku.” 
 
Uzasadnienie 
„Zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( tekst jednolity: Dz. U.                 
z 2013 r. poz.594), do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków                 
i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach, natomiast w oparciu o art. 40 ust. 1 wyżej wymienionej 
ustawy, na podstawie upoważnień ustawowych gminie przysługuje prawo stanowienia aktów prawa miejscowego 
obowiązujących na obszarze gminy.  Zgodnie z art. 10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach 
lokalnych (tekst jednolity: Dz. U. Z 2014 r. poz. 849), rada gminy określa, w drodze uchwały, wysokości stawek 
podatku od środków transportowych, z tym że roczna stawka podatku od jednego środka transportowego nie 
może przekroczyć górnych stawek kwotowych, ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia                        
7 sierpnia 2014 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2014 r. (M.P.                 
z  2014 r. poz. 718), a także nie może być niższa od minimalnych stawek ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra 
Finansów z dnia … października 2014 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 
w 2015 r. (M.P.Z 2014 r. poz….)” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wnosi projekt bez 
zmian. Pan Wójt podał informacyjnie, że za trzy kwartały tego podatku od osób fizycznych 
wpłynęło sześćdziesiąt jeden tysięcy dwieście złotych, a od osób prawnych dwadzieścia 
osiem tysięcy pięćset złotych.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

Następnie poddał uchwałę pod głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. 
/Uchwała Nr LV/459/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Druk Nr 6/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwala Nr ……………………….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ………………………….…… 
 

w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., poz. 
594, z późn. zm.), art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego                          
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i o wolontariacie na (tekst jednolity z 2010r. nr 234, poz. 1536 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 

§ 1. 
Przyje się program współpracy Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok, 
stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.   

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Uzasadnienie 
„Zgodnie z art. 5a ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (tekst jednolity Dz. U. z 2010 r. Nr. 
234, poz. 1536 z późn. zm.), zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy 
Darłowo z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2014 rok do dnia 30 listopada.. 
Roczny Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi stanowi uszczegółowienie przedmiotu 
planowanej współpracy z Gminą w roku 2015. Wymienione w uchwale zadania mieszczą się w poszczególnych 
strefach działalności pożytku publicznego, które wymienia się w art. 4 ust. 1 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. Przyjmując Roczny Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i 
innymi podmiotami, Gmina deklaruje budowanie dialogu obywatelskiego, chęć umocnienia lokalnych działań, 
stworzenia warunków do powstawania inicjatyw i struktur funkcjonujących na rzecz społeczności lokalnej oraz 
wyraża chęć realizacji zadań ustawowych w ścisłym współdziałaniu z podmiotami III sektora.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wnosi autopoprawkę do 
§ 15 w załączniku do niniejszej uchwały, że na realizację Programu współpracy zostało 
zaplanowanych nie mniej niż 141 5511,00 zł. pan Wójt zaproponował zmienić zapis 
„141 511,00 zł” zapisem „300 000,00 zł”.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

Następnie poddał uchwałę pod głosowanie wraz z wniesioną przez pana Wójta autopoprawką.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
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0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
/Uchwała Nr LV/460/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu Gminy Darłowo                       
w zakresie profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020.  
Druk Nr 7/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Programu Gminy Darłowo w zakresie profilaktyki i 
opieki na dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwala Nr ……………………….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ………………………….…… 
 

w sprawie przyjęcia Programu Gminy Darłowo w zakresie profilaktyki i opieki na dzieckiem i rodziną na lata 
2014-2020 
 
Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., poz. 594) w 
związku z art. 17 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej (Dz. U. z 2013r. poz. 182 z 
późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Przyjmuje się Program Gminy Darłowo w zakresie profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2014-
2020, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.  

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Uzasadnienie 
„Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 1 Ustawy z dnia 12 marca 
2014r. o pomocy społecznej został opracowany Program Gminy Darłowo w zakresie profilaktyki i opieki nad 
dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020, który będzie miał za zadanie wzmocnienie pozycji dziecka i rodziny na 
terenie gminy. System profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną wymaga modernizacji, przede wszystkim 
należy kierować usługi profilaktyczno- opiekuńcze, by zwiększyły potencjał rodzin, zaspokajały potrzeby, a także 
wymogi społeczeństwa które zapobiegać będą wykluczeniu społecznemu. 
Program profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną jest odpowiedzią na potrzeby, mieszkańców gminy 
Darłowo i znajduje swoje odzwierciedlenie w Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Darłowo na lata 2014-2020, która zawiera diagnozę omawianego problemu.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wnosi projekt bez 

zmian.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia programu Gminy Darłowo                       
w zakresie profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020.  
/Uchwała Nr LV/461/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu Gminy Darłowo w zakresie 
profilaktyki i opieki na dzieckiem i rodziną na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska 
dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” Druk Nr 8/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla Gminy 
Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.”  stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

 
„Uchwala Nr ……………………….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………………….…… 

 
w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017                      
z perspektywą do 2021 r.” 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., poz. 
594, z późn. zm.), art. 18 ust. 1  ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony środowiska (Dz. U.                      
z 2013r. poz. 1232 z późn. zm.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. 
Uchwala się Program ochrony środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” 
stanowiący  załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
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Traci moc uchwała Nr XIV/167/2004 z dnia 17 czerwca 2004 roku w sprawie przyjęcia Programu Ochrony 
Środowiska i Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Darłowo w części dotyczącej uchwalenia Programu 
Ochrony Środowiska.  

§ 4. 
Uchwala wchodzi w życie z dniem ogłoszenia. 

§ 5. 
Uchwała podlega ogłoszeniu poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy.” 
 
Uzasadnienie 
 „Ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 r. prawo ochrony środowiska w art. 17 (dz. U. z 2013 r. poz. 1232 z późn. 
zm.) wprowadza na poszczególne szczeble administracji samorządowej wymóg sporządzenia wojewódzkich, 
powiatowych i gminnych programów ochrony środowiska. Program ochrony środowiska ma na celu efektywne 
zarządzanie ochroną środowiska zgodnie z polityką ekologiczną państwa. program ochrony środowiska winien 
spełniać wymagania określone w art. 14, art. 17 i art. 18 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony 
środowiska. Zasady i tryb udziału społeczeństwa w postępowaniu, którego przedmiotem jest sporządzanie 
programu ochrony środowiska określa ustawa z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o 
środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o cenach oddziaływania na 
środowisko. (Dz. U. z 2013, poz. 1235). Program ochrony środowiska zgodnie z art. 14 ustawy prawo ochrony 
środowiska ma określać przede wszystkim:  
1) cele ekologiczne; 
2) priorytety ekologiczne; 
2a) poziomy celów długoterminowych; 
3) rodzaj i harmonogram działań proekologicznych; 
4) środki niezbędne do osiągnięcia celów, w tym mechanizmy prawno-ekonomiczne i środki finansowe. 
Sporządzony program ochrony środowiska dla Gminy Darłowo jest spójny z dokumentami wyższego szczebla, do 
których należą: 
• Programu ochrony środowiska Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2012-2015 z uwzględnieniem 

perspektywy 2016-2019.   
• Strategii Rozwoju Województwa Zachodniopomorskiego do roku 2020; 
• Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Zachodniopomorskiego; 
• Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Sławieńskiego na lata 2011-2014 z perspektywą do 2018 r.;  
• Strategia Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Gminy Darłowo. 
• Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. 
Zgodnie z art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 20078 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o cenach oddziaływania na środowisko (Dz. U.                  
z 2013, poz. 1235) do „Programu ochrony Środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017, z perspektywą do 
2021 r.” należy dołączyć pisemne podsumowanie zawierające uzasadnienie wyboru przyjętego dokumentu                    
w odniesieniu do rozpatrywanych rozwiązań alternatywnych, a także informację, w jaki sposób zostały wzięte 
pod uwagę i w jakim zakresie zostały uwzględnione:  
1. Ustalenia zawarte w programie oddziaływania na środowisko  
Dla przedmiotowego programu ochrony środowiska nie stwierdzono konieczności przeprowadzenia strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko. 
2. Opinie właściwych organów, o których mowa w art. 57 i 58 (w tym przypadku – Regionalny Dyrektor 

Ochrony Środowiska w Szczecinie oraz Zachodniopomorski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny                 
w Szczecinie).     

Zgodnie z art. 53 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2013, poz. 
1235) Wójt Gminy Darłowo  wystąpił z wnioskiem do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska (RDOŚ)                   
w Szczecinie oraz do Zachodniopomorskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Szczecinie 
w sprawie stwierdzenia braku konieczności sporządzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko lub 
ewentualnego ustalenia zakresu i stopnia szczegółowości informacji wymaganych w prognozie oddziaływania na 
środowisko projektu Programu ochrony środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 
2021 r.  
Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Szczecinie pismem z dnia 27 czerwca 2014 r. (znak sprawy: 
WOPN-OS410.141.2014.AM ), jak również Zachodniopomorski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny                 
w Szczecinie pismem z dnia 10 lipca 2014 r. (znak sprawy: NZNS.7040.1.17.2014) odstąpił od konieczności 
przeprowadzania strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla przedmiotowego programu.  
W celu dopełnienia obowiązku wynikającego z art. 17 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. prawo 
ochrony środowiska (Dz. U. z 2008 r. Nr 25, poz. 150 ze zm.), Program Ochrony Środowiska został przekazany 
do zaopiniowania przez organ wykonawczy powiatu Sławieńskiego. „Program ochrony Środowiska dla Gminy 
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Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r. został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu 
Sławieńskiego pismem z dnia 22 września 2014 roku.  
3. Wyniki postępowania dotyczącego trans granicznego oddziaływania na środowisko jeśli zostało 

przeprowadzone 
Zadania uwzględnione w programie ochrony środowiska z uwagi na rodzaj i charakter nie będą źródłem 
oddziaływań na terytorium innych państw. Skala przedsięwzięć zaproponowanych w dokumencie ma charakter 
lokalny i w związku z tym nie wymaga przeprowadzenia postępowania w sprawie trans granicznego 
oddziaływania, o którym mowa w dziale VI, Rozdział 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2013, poz. 1235). 
4. Propozycje dotyczące metod i częstotliwości przeprowadzania monitoringu skutków realizacji postanowień 

dokumentu 
Zgodnie z art.  18 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku – prawo ochrony środowiska (Dz. U. z 2008 r. Nr 25, 
poz. 150 z późn. zm.) organ wykonawczy Gminy co 2 lata sporządza raport z wykonania „Programu ochrony 
Środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” który przedstawia radzie Gminy. 
W Programie ochrony środowiska wskazano propozycje wskaźników monitorowania realizacji celów, które są 
właściwe i pozwalają w pełni ocenić zmiany, jakie nastąpią w środowisku w wyniku ich realizacji, a zatem 
odstąpiono od nakładania konieczności realizacji dodatkowego (tj. szerszego niż w Programie ochrony 
środowiska) monitoringu skutków realizacji postanowień Programu.  
W świetle powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.”  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wnosi projekt bez 
zmian. Pan Wójt powiedział, że materiał opracowany jest przez firmę niezależną i to jest 
materiał wyjściowy podstawowy na lata następne na inwestycje, które są nam potrzebne nie 
tylko w zakresie ścieków.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
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Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu ochrony 
środowiska dla Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” 
/Uchwała Nr LV/462/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla 
Gminy Darłowo na lata 2014-2017 z perspektywą do 2021 r.” stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 
rok. Druk Nr 9/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Uchwala Nr ……………………….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ………………………….…… 
 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., poz. 
594) art. 211 ust. 4 i art. 212  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. 157, poz. 
1240 z późniejszymi zmianami/ po wysłuchani Komisji Gospodarki gminnej, Finansów i Budżetu – Rada Gminy 
Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Dokonać przeniesienia wydatków Gminy Darłowo na 2014 r. zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.   

§ 2. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1) Dochody                                                                                                                                     50 177 123,75 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 205 983,37 zł 
2) Wydatki                                                                                                                                      51 720 829,04 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 205 983,37 zł 
3) Deficyt w kwocie                                                                                                                          1 543 705,29 zł 

który zostanie pokryty przychodami z tytułu pożyczek i kredytów 
§ 3. 

Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.” 
 
Uzasadnienie 

 „Dokonać przeniesienia wydatków tj. 
Zmniejszenia:                                       819 000,00 zł 
1. Usługi melioracyjne rowów                                                                                                 2.000,00 zł 
2. Drogi:                                                                                                                               262 000,00 zł 

• Zakup materiałów i wyposażenia 55 000,00 zł 
• Zakup usług remontowych  76 000,00 zł 
• Zakup usług pozostałych  56 000,00 zł 
• Wydatki inwestycyjne ( chodnik Bukowo Morskie 30 000,00 zł) 

  (dokumentacja na wykonanie ścieżki Bobolin 10 000,00 zł) 
• Utwardzenie drogi wewnętrznej w Pęciszewku 35 000,00 zł  

3. Zadań inwestycyjnych pn.                                                                                                  80 000,00 zł 
• Budowa ścieżki rowerowej w Wiciu ( śr. własne 40 000,00 zł) 
• Budowa przejścia na plażę w Wiciu  ( śr. własne 40 000,00 zł) 

4. Zagospodarowania przestrzennego Gminy                                                                70 000,00 zł 
5. Zadań inwestycyjnych w OSP                                                                 65 000,00 zł 

• Budowa remizy strażackiej w Krupach    40 000,00 zł 
• Wyposażenie i zakup samochodu strażackiego 25 000,00 zł 

(przenosi się na remont remizy)    
6. Obsłudze kredytów i pożyczek- odsetki                                                                  90 000,00 zł 
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7. Budowa sali gimnastycznej w Kopnicy                                                                              30 000,00 zł  
8. Wykonanie sieci kanalizacyjnej z Krup do Starego Jarosławia                                        100 000,00zł 
9. Wykonanie oświetlenia ulicznego wsi                                       50 000,00 zł 
10. Budowa świetlicy w Zielnowie                          70 000,00 zł 
Zwiększenia:                         819 000,00 zł  

1. Remont remizy strażackiej w Wiekowicach                                                   25 000,00 zł 
2. Wynagrodzenia Straży Gminnej                                      27 000,00 zł 
3. Wynagrodzenia dla administracji i nauczycieli w szkołach publicznych                      219 962,00 zł 
4. Wynagrodzenia w Oddziale przedszkolnym (szkoła publiczna)                                        4 320,00 zł 
5. Wynagrodzenie w Gimnazjach publicznych                                                 244 518,00 zł 
6. Dowożenie uczniów w szkołach publicznych                                                     8 200,00 zł 
7. Koszty związane z budową przesyłu kanalizacji Krupy- Rusko                                      38 000,00 zł 
8. Remont obiektów zabytkowych wraz z przyległym terenem                                          107 000,00 zł 

( Krupy, Stary Jarosław) 
9. Budowa obiektu sportowego w Barzowicach                                                145 000,00 zł” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ten temat był omawiany 
dość szeroko na komisjach. Pan Wójt przy tym nawiązał do interpelacji, którą złożył radny 
Jan Małecki, przy czym powiedział, że trzeba to dopracować. Sprawa obiektu zabytkowego     
w Kowalewicach też będzie na następnej sesji bo nie chce tutaj zamieszania robić. Pan Wójt 
powiedział, że tutaj powinni zawrzeć inne dane, ale proponuje w tej pierwotnej wersji 
uchwalić budżet. Pan Wójt dodał, że uzyskali informację z Urzędu Wojewódzkiego, 
Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki Wodnej, że dostaliśmy dotację celową na 
przygotowanie i przeprowadzenie wyborów samorządowych w kwocie 24 446,00 zł, dotację 
celową na wypłatę dodatków energetycznych 164,10 zł, dotację celową za wypłatę zasiłków 
stałych 31 682,00 zł, dotację celową na wypłatę dodatków pielęgnacyjnych 10 960,00 zł, 
dotacje na realizację zadania w zakresie usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie 
Gminy Darłowo 28 498,90 zł. razem 95 751,00 zł.  

Pan Wójt powiedział, że ten budżet na dzisiaj uległ zmianom i dochody to 
50 272 874,75 zł, a wydatki 51 816 580,04 zł. Pan Wójt powiedział, że również będzie 
musiała być zmieniona wieloletnia prognoza finansowa.  

/Zmiany w sprawie dotacji stanowią załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji 
jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że chciałby tylko zwrócić uwagę na 

swój okręg wyborczy i pokazać przykład, że tutaj dokonuje się zmian zmniejszenia                           
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w budżecie na przykład w miejscowości Wicie o czterdzieści tysięcy i na przykład zmniejsza 
się budowę sali gimnastycznej w Kopnicy na przykład trzydzieści tysięcy, ale w zamian za to 
na tym samym okręgu wyborczym zwiększa się na przykład na budowę obiektu sportowego 
w Barzowicach o czterdzieści pięć tysięcy. Pan Radny Pociecha powiedział, że oczywiście 
ten budżet te zmiany nie są do przyjęcia bo nie chce tutaj nazywać tego po imieniu, ale uważa 
że większość dobrze przyjrzała się tym zmianom i wie jak to oceniać. Pan Radny powiedział, 
że jest pełen ciekawości jak po prostu jego najserdeczniejsza koleżanka się zachowa, też                       
z tego samego okręgu, gdzie dotyczy jej to bardziej, bo generalnie w jej miejscowości miała 
ta świetlica powstać. Pan Radny powiedział, że na początku było sto tysięcy i tak po trochu 
się ujmuje z tego i chyba nic dobrego z tego nie będzie. Pan Radny powiedział, że wiele 
rzeczy tego typu podobnych jest jak na przykład remiza strażacka w Krupach, gdzie też się 
zabiera. Pan Radny powiedział, że nie wie co to ma znaczyć i uważa, że każdy zagłosuje 
według swego sumienia.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w stosunku do 
miejscowości Wicie i zresztą do tych dwóch spraw trzeba pamiętać że rozliczają rok 
kalendarzowy – inwestycje, które są albo się kończą, lub są wieloletnie. Pan Wójt powiedział, 
że Wicie są w tej chwili rozliczone i zapłacone. Pan Wójt powiedział, że chce jeszcze Pana 
Radnego pocieszyć, że na następnej sesji i dzisiaj zmniejszają te środki, które zostały, które 
planowali, a na przyszłej sesji prawdopodobnie będą zwiększali na Wicie, ale to już będzie 
inny tytuł, i z tego co wie będzie to o około sześćdziesięciu tysięcy. pan Wójt powiedział, że 
sprawa jest w toku, a tutaj są sprawy wynikające głównie z procedury księgowej. Odnośnie 
sali gimnastycznej w Kopnicy Pan Wójt zapewnił, że ta sala będzie wybudowana i w tej 
chwili powstają inwestycje projektowe  bo to nie jest inwestycja na rok tylko na dwa i więcej. 
Pan Wójt powiedział, że do końca roku nie będą tutaj wykorzystane środki bo sprawa na 
przykład projektowania kończy się zawarciem umowy co wiąże się z uzyskaniem pozwolenia 
na budowę i sprawa jest ujęta w budżecie na przyszły rok. pan Wójt o Sali gimnastycznej w 
Kopnicy oraz Sali widowiskowo sportowej w Dąbkach powiedział, że od przyszłego roku 
zacznie się ich realizacja. Pan Wójt powiedział, że w Kopnicy przygotowany jest jeden obiekt 
a w Dąbkach dwa obiekty ponieważ szkołą się między innymi nie mieści w tych 
pomieszczeniach nowych. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest aktualna i Radni dostaną 
pismo od wójta, które potwierdza ten fakt.  

Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że nie straszy ani Wójta ani radnych, ani 
sołtysów ani urzędników tylko chciałby podkreślić, że to wszystko tak jest skonstruowane, że 
wrzucone jest do jednego worka i każdemu się ciężko wyłamać bo jedno wiąże się z drugim. 
Pan Przemysław Pociecha powiedział, że Pan Wójt nie musi go pocieszać, bo ma już 
nazwisko Pociecha, a zatem to sama radość. Mówca powiedział, że takie jest jego zdanie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że się dołącza do tego 
słowa „pociecha” i też jest optymistycznie do świata nastawiony i każdy dzień mu się tu liczy 
i lubi zajęcie. Pan Wójt zapewnił, że będzie ten obiekt bo musi być tam zrobiony i nie tylko 
ten obiekt Sali gimnastycznej, bo szkoła w Kopnicy też już się nie mieści w tym wszystkim i 
trzeba pamiętać też o świetlicy, która tam jest sezonowo, a już powinna być nie sezonowo 
tylko całorocznie.  

Pani Radna Jolanta Janicka powiedziała, że z racji tego, że Pan Radny wywołał ją do 
tablicy, powiedziała, że są Radnymi całej gminy i cieszy się, że po prostu ten obiekt ma 
szansę jakąkolwiek, bo pan Piotr walczył o ten obiekt bardzo długo, a sala gimnastyczna w 
Kopnicy oczywiście ma nadzieję, że powstanie. Pani radna powiedziała panu radnemu , że nie 
dotyczy to tylko jej miejscowości, ponieważ do szkoły w Kopnicy chodzą dzieci z bardzo 
wielu miejscowości.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział informacyjnie, że w 
Zielnowie w sprawie świetlicy to te prace, które trwają, to w tym roku będą poniesione te 
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koszty dużo mniejsze niż zaplanowali na ten rok i nie będą z tego korzystali, dlatego te środki 
zmniejszają, ale te prace trwają.  

Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział do pani radnej Jolanty Janickiej, że to 
naprawdę nie było złośliwie, tylko po prostu chciał ją zachęcić do wypowiedzi.  

Nikt więcej nie zabrał głosu.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2014 rok. 
/Uchwała Nr LV/463/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok 
stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2014-2020. Druk Nr 10/2014LV 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

 
„Uchwala Nr ……………………….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………………….…… 

 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020.  
 
Na podstawie art. 229 i art. 230 ust. 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych  (Dz. U. z 
2013 r. poz. 885, 938 i 1646) w związku z rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 31 grudnia 2013 r. oraz 26 
sierpnia 2014 roku zmieniającym rozporządzenie w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki 
samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2013 r. poz. 1736, oraz Dz. U. z 2014 r., poz. 1127) )Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Załącznik Nr 1 do Uchwały Rady Gminy Darłowo Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 w sprawie 
uchwalenia zmiany WPF na lata 2014-2020 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Załącznik Nr 3 do Uchwały Rady Gminy Darłowo Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 w sprawie 
uchwalenia zmiany WPF na lata 2014-2020 otrzymuje brzmienie jak załącznik Nr 2 do niniejszej uchwały. 

§ 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

§ 4. 
Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
Uzasadnienie:  
„W wyniku przeniesienie wydatków: 
Zmniejsza się wydatki                                                                                                                            819 000,00 zł 
- bieżące                                                                                                                                                 529 000,00 zł 
- majątkowe                                                                                                                                            290 000,00 zł 
Zwiększa się wydatki                                                                                                                              819 000,00 zł 
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- bieżące                                                                                                                                                   674 00,00 zł 
- majątkowe                                                                                                                                            145 000,00 zł 
W ramach dokonanych zmian: 
Przychody nie uległy zmianie  
Rozchody nie uległy zmianie  
Dług nie uległ zmianie 
Budżet po dokonanych zmianach przedstawia się następująco: 
1. Dochody                                                                                                                                     50 177 123,75 zł 

Bieżące                     47 197 707,53 zł 
Majątkowe                  2 979 416,29 zł 

2. Wydatki                                                                                                                                      51 720 829,04 zł 
Bieżące                      40 751 432,13 zł 
Majątkowe                 10 969 396,91 zł 

3. Deficyt w kwocie                                                                                                                    1 543 705,29 zł 
który zostanie pokryty z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów.  

Przedsięwzięcia WPF uległy zmianie i zmniejszono wydatki na zadaniu Budowa Sali gimnastycznej w Kopnicy                 
o kwotę 30 000,00 zł, w bieżącym roku zostanie wykonany projekt budowy na w/w zadanie.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ten punkt jest 
dodatkowy bo wynika z trzech spraw, w Kopnicy i Zielnowa i to powoduje zmiany                         
w wieloletniej prognozie i jest to wymóg formalny.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, opinia jest 
pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                         
w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że opinia jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod 

głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. 
/Uchwała Nr LV/464/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 18.  
Wolne wnioski i zapytania. 
W tym punkcie głos zabrali: 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że nie wie w jakim rytmie będzie ta 
ostatnia sesja nadzwyczajna. Pan Jan Górski powiedział, że bardzo prosi każdego, kto 
przejdzie do następnej kadencji żeby być szczególnie uczulonym na konsultacje społeczne, 
żeby tego nie lekceważyć. Mówca powiedział, że klasycznym przykładem tego jest 
lekceważenie w 2012 roku opłaty uzdrowiskowej, która spowodowała ogromny zamęt 
społeczny i rozszczelnienie tej opłaty uzdrowiskowej, która była dość dobrze prowadzona                   
i dość fajnie szła. Mówca powiedział, że nie żyjemy już w świecie gdzie bez konsultacji 
społecznych można przeprowadzać tego tupu manewry na żywym organizmie społeczności. 
Pan Jan Górski powiedział, że sesja nadzwyczajna prawdopodobnie  nie będzie miała trybuny 
obywatelskiej w związku z tym mówi o tym teraz. Mówca powiedział, żeby być bardzo 
wyczulonym na te ostatni decyzje, gdyż one mogą być brzemienne w skutkach dla następców. 
Pan Jan Górski podziękował za współpracę i powiedział, że myśli, że sołtysi obierali mile tę 
współpracę. Pan Jan Górski powiedział, że gmina jest gminą bogatą, świetną i dobrą. Mówca 
powiedział, że dlaczego tak się dziej jak się dzieje tego nikt nie wie, być może jest to objaw 
mentalności społecznej i wierzy że po szesnastym się to zmieni. W sprawie inwestycji 
szkolnej w Dąbkach pan Jan Górski powiedział, że to jest artykuł z 2003 roku i przyrzeczenie 
pana Wójta, czyli mówi się o jedenastu latach zaniechania i zwodzenia społeczności, która 
kiedyś stanęła pod budynkiem Urzędu Gminy Darłowo i powiedziała, że dość kłamstw                      
i obłudy władz Gminy Darłowo, ale to nie było powiedziane w kontekście jakiegoś pustego 
słowa, tylko tak jest, zwodzenie ludzi dziesiątkami różnych projektów, za które ponosi się 
gigantyczne koszty i stworzenie takiego świata przepychanek, że jeden radny jest przeciw 
drugiemu. Mówca powiedział, że po wyborach stworzą nowy program, który miałby służyć 
społeczności a nie dla aparatu urzędniczego.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ta ostatnie sesja jest 
poświecona sprawom do załatwienia, bo tu się pracuje a nie udaje. Pan Wójt powiedział, że 
rzeczywiście tej trybuny tam nie widzi tej konieczności. Pan Wójt od siebie powiedział, że 
gdyby nie działalność pana Sołtysa Jana Górskiego więcej by w gminie zrobili i ta gmina 
byłaby bardzo poukładana. Pan Wójt przypomniał jak na tym miejscu na sali obrad zrobili 
sobie legowisko na spanie i wspomniał o innych sprawach związanych z opłatą 
uzdrowiskową. Pan Wójt powiedział, że uważa, że jest to gmina gdzie się można porozumieć 
mimo różnicy poglądów i postawy i zawsze tutaj byliśmy w imię tego wspólnego interesu, 
żeby zawsze w jakiś sposób zaspokajać potrzeby wspólnoty mieszkaniowej. Pan Wójt 
powiedział, że różnie tu było w tej kadencji. Pan wójt powiedział, że to była szczególnie 
trudna kadencja dla niego z szeregu względów. Pan Wójt podziękował tym, którzy w jakiś 
sposób pomagali i też tym, którzy mieli tą odwagę cywilną i powiedzieli swoje zdanie                       
i zachowywali swoją postawę. Pan Wójt powiedział, że prawda buduje najlepiej przyszłość, 
natomiast ciągłe pretensje i stawianie własnych interesów to nie jest przyszłość, to są krótkie 
nogi. Pan Wójt powiedział, że jest szereg spraw, które mimo tych ostatnich dni mieć odwagę    
i załatwić bo to też będzie miało wpływa na przyszłość. Pan Wójt powiedział, że dlatego ten 
apel, żeby go wyłączyć. Pan Wójt powiedział, że jeśli wspólnie to coś zrobią. Pan Wójt 
powiedział, że były tu miłe słowa o Wiciu – miejscowość jest nie do poznania praktycznie. 
Pan Wójt powiedział, że było to po dobrym przygotowaniu oczywiście różnymi metodami. 
Pan Wójt powiedział, że te pieniądze, które miały być gdzie indziej zainwestowane. Pan Wójt 
powiedział, że te pieniądze w uzdrowisku Dąbki nie były by w sposób znaczący by nie 
wpłynęły na to, to co jest, tam trzeba więcej wyłożyć tych środków, żeby to rzeczywiście 
zmienić, żeby tak wyglądała ta miejscowość jak w tej chwili Wicie. Pan Wójt powiedział, że 
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tak jak to powiedziała Pani Sołtys Wicia, że zrobienie tego wszystkiego to oczywiście nie jest 
już wszystko zrobione, to dopiero jest początek. Pan Wójt powiedział, że zrobić to oczywiście 
jest problem, ale utrzymać to wszystko, żeby to wyglądało i żeby te drzewka dalej rosły a nie 
schło. Pan Wójt powiedział, że to takie drobiazgi ale bardzo istotne zwłaszcza dla tych, którzy 
przyjeżdżają. Pan Wójt powiedział, że ta zieleń i kwiaty i porządek są czasem ważniejsze niż 
te wszystkie inne rzeczy. Pan Franciszek Kupracz powiedział, że Gmina ma oczywiście 
perspektywy na to, żeby się rozwijać i tego nie można odpuścić. Pan Wójt powiedział także, 
że u nas przybywa mieszkańców. Następnie pan Wójt powiedział o zmianie planu 
zagospodarowania przestrzennego i nadmienił że to jest początek wielkich zmian. Pan Wójt 
powiedział, że nie chciałby tutaj mówić co zostało zrobione bo myśli, że wyborcy ocenią to 
16 listopada i jest to decyzja wyborców i trzeba na to cierpliwie poczekać i przyjąć, że nie 
każdy musi być wójtem i nie każdy musi być radnym. Pan Wójt powiedział, że każdy ma tu 
swoje miejsce i czas. Pan wójt powiedział, że chce podziękować naprawdę wszystkim i życzy 
zdrowia przede wszystkim i takich realnych propozycji dla mieszkańców, aby ta gmina się 
rzeczywiście rozwijała i była lepsza od sąsiadów, bo takie szanse ma. Pan Wójt też przeprosił 
tych, których nie raz swoimi wypowiedziami, że ich coś zabolało. Pan Wójt powiedział, że 
Sołtysi pracują jeszcze dalej, bo wybory sołtysów będą w przyszłym roku i tam będą 
podziękowania dla nich.  

Pan Jan Górski Sołtys Dąbek powiedział, że zarządzanie gminą wiejską w tak różnych 
celach jest naprawdę trudnością i wszyscy na tej Sali mają chyba pełna tego świadomość. 
Mówca powiedział, że nie przekazuje swojego głosu ani swojej jakby chęci na to by dalej tak 
było. Mówca powiedział, że nie wspierając Pana Franciszka Kupracza nie ma do nie go 
pretensji, że sobie nie poradził czymś, ale ma wielki żal, że pracował ze złym człowiekiem o 
bardzo paskudnym charakterze. Mówca powiedział, że współczesny świat wymaga ludzi 
dobrych i wierzy, że tacy dobrzy ludzie nastaną na najbliższe cztery lata.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest Franciszkiem, a 
Franciszek to jest dobry człowiek choćby był zły.  

Pan Radny Wiesław Moskwa zapytał o sprawę Excelsior w Kowalewicach, co z tą 
drogą?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że droga zostaje drogą 
ogólną. Pan Wójt powiedział, że popatrzył na mapy przed tą wizytą i przecież tam niektórzy 
tez mają działki i podzielili je na działki mieszkaniowe. Pan Wójt powiedział, że ta 
miejscowość też chce się rozwijać i za blokami nie będzie tej lokalizacji. Lokalizacja będzie 
w stronę za Dydyną i za Excelsiorem w lewo i ten układ komunikacyjny im odpowiada i na 
przyszłą sesję będzie projekt uchwały na sprzedaż gminnej działki na potrzeby Excelsiora               
w przetargu nie ograniczonym. Pan Wójt powiedział, że mają też przenieść wszystkie biura 
stąd do Kowalewic. Firma ma się zająć przetwórstwem ryb. Pan Wójt powiedział, że 
powstanie firma większa od dar polu. Pan Wójt powiedział, że trzeba pomóc, ponieważ tu 
chodzi o pracę, bo z pomocy społecznej to się może pożyje trochę. Pan Wójt powiedział, że 
Darpol ma już w tej chwili problemy z zatrudnieniem, ponieważ mało osób z naszego terenu 
się zgłasza lub nie zgłaszają się do pracy. Pan Wójt powiedział, że te dwa zakłady wspólnie to 
jest perspektywa, tym bardziej, że oni mają zapewniony surowiec. Pan Wójt powiedział, że 
jedno co go martwi, to sprawa, że będą mieli swoje ujęcie wody. Pan Wójt powiedział, że 
mówił im, że licznik gminny będzie elektroniczny i z drogi będzie czytany. Pan Wójt 
powiedział, że zyska tam i droga i połączenia różne inne. Pan Wójt powiedział, że oczekuje 
na ofertę na piśmie.  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 19.   
Zakończenie sesji. 

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LV Sesji VI kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1239 w dniu 24 października 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 
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